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Besvarelse af spørgsmål 128 alm. del stillet af Erhvervs-, Vækst- og 
Eksportudvalget den 8. marts 2012 efter ønske fra Frank Aaen (EL).

Spørgsmål:
Hvorfor omdannes FIH Erhvervsbank ikke bare til en statslig bank, så 
den komplicerede konstruktion med overdragelse af ejendomme kan 
undgås?

Svar:
Det er ikke hensigten, at staten skal engagere sig ejermæssigt mere i 
banksektoren end, hvad der er nødvendigt i forbindelse med afvikling af 
engagementer i overensstemmelse med den regulering, som et bredt fler-
tal i Folketinget står bag.

I den forbindelse skal det bemærkes, at modellen i forhold til FIH inde-
bærer, at der sker en udskillelse af de værdiforringede aktiver fra FIH 
Erhvervsbank A/S på ca. 17 mia. kr. og overdragelse til Finansiel Stabili-
tet A/S med henblik på afvikling for FIH-koncernens regning og risiko.
Det skal ses i forhold til, at FIH Erhvervsbank A/S ved udgangen af 2011 
havde aktiver for samlet ca. 85 mia. kr.

ERHVERVS- OG 

VÆKSTMINISTERIET

Slotsholmsgade 10-12

1216 København K

Tlf. 33 92 33 50

Fax 33 12 37 78

CVR-nr. 10 09 24 85

evm@evm.dk

www.evm.dk

Erhvervs-, Vækst- og Eksportudvalget 2011-12
ERU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 128
Offentligt


